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Abstract

        This dissertation proposes a contention media access control protocol for 

optical Code Division Multiple Access (CDMA) Local Area Networks (LANs) 

with Interference Avoidance. Optical CDMA is spread spectrum technology for 

multiplexing  transmissions  on  an  optical  fiber.  When  OCDMA  used  as  the 

physical layer in Local Area Networks, its throughput tends to zero at high offered 

load  because  of  multiuser  interference.  Interference  Avoidance  prevents  this 

throughput collapse of optical CDMA networks at high offered load. It extends the 

Carrier  Sensing  mechanism  to  high  speed,  shared  medium,  optical  networks. 

Interference Avoidance consists of transmission scheduling. This work proposes 

algorithms  for  transmission  scheduling  using  Fixed-rate  perfect  code  and 

Variable-rate perfect code. The transmission scheduling algorithms stabilize the 

throughput at around 25% for fixed rate and 36% for variable rate of the maximum 

at high offered load. The work compares two algorithms with ALOHA CDMA 

where all transitions are admissible, in addition to that the throughput of aloha is 

around 18%. The strategy of this project is to get mathematical representation of 

transmission scheduling and solve its equation using MATLB program.
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         هذه الطروحة تتناول تجنب التييداخل فييي شييبكات اللييياف

 البصرية المحلية ذات الوصول الترميزي المتعدد. الليييف البصييري

 ذو الوصول الترميزي المتعدد هو عبارة عن تقنية انتشييار طيفييي

 لمزج الشارات المرسلة فييي ليييف بصييري واحييد. عنييد اسييتخدام

 تقنية الليف البصري ذو الوصول الترميزي المتعدد فييي الشييبكات

 المحلييية تقييل الكفيياءة عنييد الحمييل العييالي (عنييد زيييادة عييدد

 المستخدمين) وذلك بسييبب التييداخل نسييبة لتعييدد المسييتخدمين.

 عملية تجنب التداخل تحافظ علييي هييذه الكفيياءة عنييد زيييادة عييدد

 المستخدمين. وهي تحسين لتقنية تحسس الناقل فييي الوسيياط

 المتشيياركة ذات السييرعات العالييية,عملييية تجنييب التييداخل هييذه

 تحتوي عدة تقنيات, والمستخدمة هنا هي عملية جدوليية الرسييال

 باستخدام تقنيتين هما تقنية الكود المثالي الثييابت وتقنييية الكييود

 المثالي المتغييير. فييي الولييي تييم الحصييول علييي كفيياءة حييوالي

 %, وذلييك عنييد أعلييي عييدد ميين35%, وفييي الثانييية حييوالي 25

 %.18المستخدمين مقارنيية بألوهيية الييذي يعطييي كفيياءة حييوالي 

 اسييتراتيجية هيذا البحييث هيو ايجياد شيرح رياضيي لعملييية جدوليية

 الرسال المستخدمة لتجنييب الرسييال وحييل المعييادلت الرياضييية

للحصول علي الكفاءة أعله باستخدام لغة الماتلب.
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